

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

Treaty Series

*Treaties and international agreements
registered
or filed and recorded
with the Secretariat of the United Nations*

VOLUME 121

Recueil des Traités

*Traités et accords internationaux
enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

*Treaties and international agreements registered
or filed and recorded with the Secretariat
of the United Nations*

VOLUME 121

1952

I. Nos. 1621-1630
II. Nos. 395-408

TABLE OF CONTENTS

I

*Treaties and international agreements
registered from 4 February 1952 to 25 February 1952*

	<i>Pages</i>
No. 1621. United Nations and Indonesia :	
Agreement (with annex) for the provision of technical assistance. Signed at Paris, on 6 February 1952	3
No. 1622. Belgium and Spain :	
Exchange of letters constituting an agreement exempting nationals holding diplomatic passports from the necessity of obtaining visas. Brussels, 28 December 1951 and 4 January 1952	25
No. 1623. United States of America and Guatemala :	
Exchange of notes constituting an agreement extending for a period of four years the Agreement of 21 May 1945 relating to the appointment of a military mission to Guatemala. Washington, 3 August and 8 October 1948	31
No. 1624. United States of America and Guatemala :	
Exchange of notes constituting an agreement extending for a period of four years the Agreement of 21 February 1945 relating to the appointment of a military aviation mission to Guatemala. Washington, 3 August and 8 October 1948	37
No. 1625. United Nations International Children's Emergency Fund and Dominican Republic :	
Agreement concerning the activities of UNICEF in the Dominican Republic. Signed at New York, on 15 February 1952	43
No. 1626. United Nations International Children's Emergency Fund and United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland (with respect to Trinidad and Tobago) :	
Agreement concerning the activities of UNICEF in Trinidad and Tobago. Signed at New York, on 15 February 1952	63

*Traités et accords internationaux enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat
de l'Organisation des Nations Unies*

VOLUME 121

1952

I. Nos 1621-1630
II. Nos 395-408

TABLE DES MATIÈRES

I

*Traités et accords internationaux
enregistrés du 4 février 1952 au 25 février 1952*

	<i>Page</i>
N° 1621. Organisation des Nations Unies et Indonésie :	
Accord (avec annexe) relatif à la fourniture d'une assistance technique. Signé à Paris, le 6 février 1952	3
N° 1622. Belgique et Espagne :	
Échange de lettres constituant un accord supprimant l'obligation du visa pour les ressortissants titulaires de passeports diplomatiques. Bruxelles, 28 décembre 1951 et 4 janvier 1952	25
N° 1623. États-Unis d'Amérique et Guatemala :	
Échange de notes constituant un accord prorogeant pour une période de quatre ans l'Accord du 21 mai 1945 relatif à l'envoi d'une mission mili- taire au Guatemala. Washington, 3 août et 8 octobre 1948	31
N° 1624. États-Unis d'Amérique et Guatemala :	
Échange de notes constituant un accord prorogeant pour une période de quatre années l'Accord du 21 février 1945 relatif à l'envoi d'une mission d'aviation militaire au Guatemala. Washington, 3 août et 8 octobre 1948	37
N° 1625. Fonds international des Nations Unies pour le secours à l'enfance et République Dominicaine :	
Accord concernant les activités du FISE dans la République Dominicaine. Signé à New-York, le 15 février 1952	43
N° 1626. Fonds international des Nations Unies pour le secours à l'enfance et Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord (pour le compte de Trinité et Tobago) :	
Accord concernant les activités du FISE à la Trinité et à Tobago. Signé à New-York, le 15 février 1952	63

	<i>Page</i>
No. 1627. World Health Organization and United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland:	
Basic Agreement for the provision of technical advisory assistance to the Trust, Non-Self-Governing and other Territories for whose international relations the Government of the United Kingdom is responsible. Signed at Geneva, on 7 February 1952	75
No. 1628. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Italy:	
Exchange of notes constituting an agreement regarding the revision of certain clauses of the Italian Peace Treaty. London, 8 and 21 December 1951	89
No. 1629. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and France:	
Agreement (with two annexed charts) regarding rights of fishery in areas of the Ecrehos and Minquiers. Signed at London, on 30 January 1951 .	97
No. 1630. United Nations Relief and Works Agency for Palestine Refugees in the Near East and Egypt:	
Agreement (with an exchange of letters). Signed at Alexandria, on 12 September 1950	107

II

Treaties and international agreements filed and recorded from 4 February 1952 to 25 February 1952

No. 395. United States of America and New Zealand:	
Exchange of notes constituting an agreement relating to jurisdiction over prizes. Wellington, 3 November 1942 and 28 January 1943	123
No. 396. United States of America and Guatemala:	
Agreement relating to the appointment of a military aviation mission to Guatemala. Signed at Washington, on 21 February 1945	133
No. 397. United States of America and Haiti:	
Exchange of notes constituting an agreement relating to co-operative plantation rubber investigations in Haiti. Port-au-Prince, 29 December 1944 and 8 January 1945	153

	<i>Pages</i>
N° 1627. Organisation mondiale de la santé et Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord :	
Accord de base relatif à la fourniture d'une assistance technique de caractère consultatif aux Territoires sous tutelle, territoires non autonomes et autres territoires dont le Gouvernement du Royaume-Uni assure les relations internationales. Signé à Genève, le 7 février 1952	75
N° 1628. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Italie :	
Échange de notes constituant un accord relatif à la revision de certaines clauses du Traité de Paix avec l'Italie. Londres, 8 et 21 décembre 1951	89
N° 1629. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et France :	
Accord (avec deux cartes jointes en annexe) concernant les droits de pêche dans les parages des Écréhous et des Minquiers. Signé à Londres, le 30 janvier 1951	97
N° 1630. Office de secours et de travaux des Nations Unies pour les réfugiés de Palestine dans le Proche-Orient et Égypte :	
Accord (avec échange de lettres). Signé à Alexandrie, le 12 septembre 1950	107

II

Traités et accords internationaux classés et inscrits au répertoire du 4 février 1952 au 25 février 1952

N° 395. États-Unis d'Amérique et Nouvelle-Zélande :	
Échange de notes constituant un accord relatif au droit de juridiction sur les prises. Wellington, 3 novembre 1942 et 28 janvier 1943	123
N° 396. États-Unis d'Amérique et Guatemala :	
Accord relatif à l'envoi d'une mission d'aviation militaire au Guatemala. Signé à Washington, le 21 février 1945	133
N° 397. États-Unis d'Amérique et Haïti :	
Échange de notes constituant un accord relatif à la coopération en matière de recherches sur les plantations de caoutchouc en Haïti. Port-au-Prince, 29 décembre 1944 et 8 janvier 1945	153